Something special expected in Portugal

With many years experience organising major FIA Karting events, the Kartódromo Internacional do Algarve will host the opening round of the brand new Senior Academy Trophy to be organised over three competitions in 2025. After a successful launch in Spain, the Mondokart.com FIA Karting European Championships - OK and OK-Junior - will continue at the circuit in southern Portugal for a second meeting that promises plenty of intensity and spectacle from 1st to 4th May. A total of 232 drivers are racing in these three categories at Portimao.

With the Senior Academy Trophy, the CIK-FIA is opening a new chapter in its history. The International Federation has chosen to duplicate the concept launched for Juniors (12-14 year-olds) in 2010, which has been a resounding success over 16 seasons. Selected by their ASN, 36 drivers aged between 14 and 16, representing 36 nationalities, will be competing on Exprit / Vortex equipment supplied by OTK Kart Group in a draw, with Maxxis ‘option’ tyres. Sporting equity will be guaranteed, with the aim of promoting talent from all over the world. The suits and gloves for the drivers, as well as the clothing for their mechanics, will be provided free of charge by partner OMP Racing Force. The drivers will all be grouped together in the paddock in identical awnings supplied and installed by FIA Karting. They are all dreaming of a place on the Portuguese podium, and it seems difficult at this stage to single out any favourites.

As far as the Mondokart.com FIA Karting European Championships - OK and OK-Junior - are concerned, an initial trend has already emerged from the Spanish competition at Campillos, which took place from 3rd to 6th April. The top-ranked drivers will be looking to confirm their positions, but they can already expect to face stiff competition.

The organisers of the AIA-Motor Clube are ready to welcome the competitors in the best possible conditions. With its extensive high-quality infrastructure and 1,531-metre track, much appreciated by drivers, the Portimao complex remains a solid benchmark in Europe.

OK: A leader far from the land down under

Winner of the Final at Campillos, Australian James Anagnostiadis overcame all the favourites in OK, even though he was still a Junior driver in 2024. The Championship leader is currently ahead of two Belgian hopefuls, Thibaut Ramaekers and Dries Van Langendonck. In Timed Practice and the Qualifying Heats at Campillos, it was Switzerland's Chiara Battig who topped the order. She will be out for revenge after a race incident in her Super Heat. Spaniard Christian Costoya, who was impressive in his comebacks, and Frenchman Thomas Pradier were also among the most prominent drivers. Reigning European Champion Joe Turney of Great Britain failed to achieve the result he had hoped for and will be keen to get back on the podium.

Provisional standings for the 2025 Mondokart.com FIA Karting European Championship - OK after Competition 1:

1- James Anagnostiadis (AUS - KR / IAME / Maxxis) 91 pts

2- Thibaut Ramaekers (BEL - KR / IAME / Maxxis) 81 pts

3- Dries Van Langendonck (BEL - KR / IAME / Maxxis) 78 pts

4- Chiara Battig (SUI - KR / IAME / Maxxis) 64 pts

5- Thomas Pradier (FRA - Tony Kart / Vortex / Maxxis) 46 pts

6- Christian Costoya (ESP - Parolin / TM Kart / Maxxis) 44 pts

OK Team standings after Campillos

1- Prema Racing (ITA) 169 pts

2- VictoryLane (FRA) 86 pts

3- VDK Racing (BEL) 81 pts

4- Forza Racing (GBR) 58 pts

5- Tony Kart Racing Team (ITA) 49 pts

6- Parolin Motorsport (ITA) 44 points

A wide-open Championship in OK-Junior

In Spain, the Prema Racing duo of Briton Noah Baglin and Dutchman Dean Hoogendoorn faced off against the Forza Racing trio of Australian William Calleja, Briton Henry Domain and Turkey's Iskender Zulfikari. These five drivers had often had to contend with the ambitions of Canadian Ilie Crisan and Spaniard Bosco Arias, members of the Tony Kart Racing Team and Ricky Flynn Motorsport respectively. At the second round at Portimao, there are likely to be more contenders for a place on the podium.

Provisional standings for the 2025 Mondokart.com FIA Karting European Championship - Junior after Competition 1:

1- Noah Baglin (GBR - KR / IAME / Maxxis) 100 pts

2- Dean Hoogendoorn (NED - KR / IAME / Maxxis) 79 pts

3- Bosco Arias (ESP - LN / TM Kart / Maxxis) 75 pts

4- William Calleja (AUS - Exprit / TM Kart / Maxxis) 66 pts

5- Henry Domain (GBR - Exprit / TM Kart / Maxxis) 62 pts

6- Iskender Zulfikari (TUR - Exprit / TM Kart / Maxxis) 54 pts

OK-Junior team standings after Campillos

1- Prema Racing (ITA) 179 pts

2- Forza Racing (GBR) 136 pts

3- Ricky Flynn Motorsport (GBR) 75 pts

4- KR Motorsport (ITA) 60 pts

5- VictoryLane (FRA) 48 pts

6- Tony Kart Racing Team (ITA) 28 pts

From 1st to 4th May, the Portimao event can be followed on www.fiakarting.com.
De la nouveauté attendue au Portugal

Habitué à organiser les grandes épreuves FIA Karting depuis de nombreuses années, le Kartódromo Internacional do Algarve sera l’hôte du tout nouveau Trophée Académie Senior organisé sur trois compétitions en 2025. Après une ouverture réussie en Espagne, les Championnats d’Europe FIA Karting Mondokart.com – OK et OK-Junior – se poursuivront sur le circuit du Sud du Portugal pour un deuxième rendez-vous qui promet beaucoup d’intensité et de spectacle du 1er au 4 mai. Un total de 232 pilotes sont engagés à Portimao dans ces trois catégories.

Avec le Trophée Académie Senior, la CIK-FIA ouvre un nouveau chapitre de son histoire. La Fédération Internationale a choisi de dupliquer le concept lancé pour les Juniors (12-14 ans) dès 2010, lequel a connu un succès qui ne s’est jamais démenti durant 16 saisons. Sélectionnés par leur ASN, 36 pilotes de 14 à 16 ans représentant autant de nationalités s’affronteront sur des ensembles Exprit / Vortex fournis selon un tirage au sort par OTK Kart Group, avec des pneumatiques Maxxis de type “option”. L’équité sportive sera garantie, avec l’objectif de faire émerger les talents du monde entier. Les combinaisons et gants pour les pilotes, ainsi que les vêtements pour leurs mécaniciens, sont fournis gratuitement par le partenaire OMP Racing Force. Les pilotes seront tous regroupés dans le paddock dans des structures identiques fournies et installées par la FIA Karting. Tous rêvent de monter sur le podium portugais et il apparait difficile, à ce stade, de faire ressortir des favoris.

Concernant les Championnats d’Europe FIA Karting Mondokart.com – OK et OK-Junior –, une première tendance s’est déjà dessinée lors de la compétition espagnole de Campillos qui s’est déroulée du 3 au 6 avril. Les pilotes les mieux classés chercheront à confirmer, mais ils peuvent déjà s’attendre à faire face à une forte concurrence.

Les organisateurs de l’AIA-Motor Clube sont prêts à accueillir les concurrents dans les meilleures conditions. Avec ses nombreuses infrastructures de qualité et son tracé de 1531 mètres très apprécié des pilotes, le complexe de Portimao reste une solide référence en Europe.

OK: Un leader bien loin du pays des kangourous

Vainqueur de la finale à Campillos, l’Australien James Anagnostiadis a terrassé tous les favoris du OK, alors qu’il évoluait encore chez les Juniors en 2024. Le leader du Championnat devance pour le moment deux grands espoirs belges, Thibaut Ramaekers et Dries Van Langendonck. Aux essais chronométrés et à l’issue des manches de qualification, c’est la Suissesse Chiara Battig qui s’était hissée en tête de la hiérarchie. Elle aura une revanche à prendre après avoir été victime par la suite d’un incident de course.  L’Espagnol Christian Costoya, impressionnant lors de ses remontées, et le Français Thomas Pradier avaient également fait partie des pilotes les plus en vue. Champion d’Europe en titre, le Britannique Joe Turney n’avait pas décroché le résultat escompté et aura à cœur de renouer avec le podium.

Classement provisoire du Championnat d’Europe FIA Karting Mondokart.com - OK 2025 après la 1ère Compétition :

1- James Anagnostiadis (AUS - KR / IAME / Maxxis) 91 pts

2- Thibaut Ramaekers (BEL - KR / IAME / Maxxis) 81 pts

3- Dries Van Langendonck (BEL - KR / IAME / Maxxis) 78 pts

4- Chiara Battig (SUI - KR / IAME / Maxxis) 64 pts

5- Thomas Pradier (FRA - Tony Kart / Vortex / Maxxis) 46 pts

6- Christian Costoya (ESP - Parolin / TM Kart / Maxxis) 44 pts

Classement des équipes OK après Campillos

1- Prema Racing (ITA) 169 pts

2- VictoryLane (FRA) 86 pts

3- VDK Racing (BEL) 81 pts

4- Forza Racing (GBR) 58 pts

5- Tony Kart Racing Team (ITA) 49 pts

6- Parolin Motorsport (ITA) 44 points

Un Championnat très ouvert en OK-Junior

En Espagne, l’affrontement fut passionnant à suivre entre le duo du team Prema Racing, composé du Britannique Noah Baglin et du Néerlandais Dean Hoogendoorn, face au trio du Forza Racing emmené par l’Australien William Calleja, le Britannique Henry Domain et le Turc Iskender Zulfikari. Ces cinq pilotes avaient souvent dû composer avec les velléités du Canadien Ilie Crisan et de l’Espagnol Bosco Arias, respectivement membres du Tony Kart Racing Team et du Ricky Flynn Motorsport. Portimao sonnera l’heure du deuxième round, avec probablement d’autres arbitres prêts à se porter candidats pour une place sur le podium.

Classement provisoire du Championnat d’Europe FIA Karting Mondokart.com - Junior 2025 après la 1ère Compétition :

1- Noah Baglin (GBR - KR / IAME / Maxxis) 100 pts

2- Dean Hoogendoorn (NED - KR / IAME / Maxxis) 79 pts

3- Bosco Arias (ESP - LN / TM Kart / Maxxis) 75 pts

4- William Calleja (AUS - Exprit / TM Kart / Maxxis) 66 pts

5- Henry Domain (GBR - Exprit / TM Kart / Maxxis) 62 pts

6- Iskender Zulfikari (TUR - Exprit / TM Kart / Maxxis) 54 pts

Classement des équipes OK-Junior après Campillos

1- Prema Racing (ITA) 179 pts

2- Forza Racing (GBR) 136 pts

3- Ricky Flynn Motorsport (GBR) 75 pts

4- KR Motorsport (ITA) 60 pts

5- VictoryLane (FRA) 48 pts

6- Tony Kart Racing Team (ITA) 28 pts
Du 1er au 4 mai, l’épreuve de Portimao sera à suivre sur le site www.fiakarting.com.
